

الاسم: عبد القادر محمد يعقوب القسم: الإدارة العامه

هاتف المكتب : البريد الإلكتروني الرسمي: amhaassan@nu.edu.sa الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

نبذة تعريفية

اول صلتي بالعمل الأكاديمي كمعيد بجامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية —السودان-بكلية العلوم الإدارية قسم الإدارة العامة في العام 2006م. ومن ثم محاضرا في العام 2006م في تخصص إدارة العلاقات العامة، فيما حصلت على الدكتوراه الفلسفة في الإدارة العامة في تخصص التسويق الدولي في العام 2012م أيضا من بجامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية.

المؤهلات

دكتوراه الفلسفة في الإدارة العامة -جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية في العام 2012م ماجستير في الإدارة العامة -جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية في العام 2006م بكالوريوس في الإدارة العامة -جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية في العام 2000م الاهتمامات البحثية

الإدارة العامة، السياسات العامة، قضايا في إدارة الموارد البشرية، إدارة العلاقات العامة، التنظيم الاداري، إدارة المؤسسات، إدارة التنمية، إدارة الاعمال المكتبية، العولمة والخصخصة.

النشر العلمي

- -دور العنصر البشري في تحقيق أهداف التنمية (منشورة). مجلة جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية
- -دور الإدارة الرشيدة في تحسين إدارة الموارد البشرية بالخدمة المدنية (منشورة). مجلة جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية
- -أثر الدورات التدريبية لعضو هيئة التدريس في تنمية مهارات أعمال الجودة من وجهة نظر أعضاء الهيئة التدريسية: دراسة حالة كلية العلوم الإدارية جامعة نجران (منشورة)-مجلة امارا باك.
- -استثمار رأس المال البشري والفكري ودوره في تحقيق التنمية المستدامة (منشورة). مجلة جامعة القرآن الكريم والعلوم الإسلامية
- -أثر الالتزام بأخلاقيات المهنة على جودة الاداء الأكاديمي -من وجهة نظر اعضاء هيئة التدريس بكلية العلوم الادارية بجامعة نجران -المملكة العربية السعودية (محكمة).
 - -تحديات العولمة والخصخصة في تنمية الموارد البشرية (مشاركة في مؤتمر دولي -الاردن).

الأنشطة الأخرى

- امين مجلس قسم الإدارة العامة
- رئيس لجنة اختبارات التقدم واختبارات نهاية البرنامج
 - عضو لجنة الخطط والمناهج
 - مسئول معادلة المقررات الدراسية بالقسم

Name: ABDALGADER MOHAMMED YAGOUB Department: Public Administration

Tel:

E-mail: amhaassan@nu.edu.sa Web Site (Optional):



Professional Summary

I started my first academic work as a teaching assistant at the University of the Holy Qur'an and Islamic Sciences - Sudan - at the College of Administrative Sciences, Department of Public Administration in the year 2003. And then a lecturer in the year 2006 in the field of Public Relations Management, then I obtained Ph.D. Philosophy in Public Administration in the field of International Marketing in the year 2012 also from the University of the Holy Qur'an and Islamic Sciences.

Qualifications

- Doctor of Philosophy in Public Administration University of the Holy Quran and Islamic Sciences in the year 2012
- Master's degree in Public Administration University of the Holy Quran and Islamic Sciences in 2006
- Bachelor's degree in Public Administration University of the Holy Quran and Islamic Sciences in the year 2000

Research Interests

Public administration, public policies, contemporary issues in human resources management, public relations management, administrative organization, institutions management, development management, office business management, globalization and privatization.

Publications

- The role of the human element in achieving development goals (published). Journal of the University of the Holy Quran and Islamic Sciences
- The role of good governance in improving the management of human resources in the civil service (published). Journal of the University of the Holy Quran and Islamic Sciences
- impact of training courses for a faculty member on developing quality business skills from the faculty members' point of view: a case study of the College of Administrative Sciences Najran University (published) Journal of Amarabak.

Investing in human and intellectual capital and its role in achieving sustainable development (published). Journal of the University of the Holy Quran and Islamic Sciences

- impact of adherence to professional ethics on the quality of academic performance - from the point of view of faculty members at the College of Administrative Sciences - Najran University - Saudi Arabia (arbitrator).

Other Activities

- Secretary of the council of Public Administration program.
- Chairman of the Committee for Progress and End-of-Program Examinations
- Member of the Plans and Curricula Committee
- Responsible for equivalence courses in the program.